
FINANCIAL OFFICER 

Term Position 
 

The Nova Scotia Teachers Union is currently accepting applications for the position of Financial Officer 
for a one-year term contract commencing approximately June 1, 2024.  The successful candidate will 
have experience in general accounting and auditing.   
 
RESPONSIBLITIES: 
Reporting to the Executive Director, the responsibilities of the Financial Officer will include, but are not 

limited to, the following: 

• Preparing financial statements 

• Supporting elected officials at board and general meetings 

• Performing internal reviews for Locals, Professional Associations and Regional Representative 

Councils 

• Supporting the external auditor as required 

• Budget preparation 

• Internal financial, managerial, and ad hoc analyses  

• Providing professional development for Treasurers 

QUALIFICATIONS: 

The successful candidate ideally will have: 

• University Degree and Accounting Designation CPA (or in the process of obtaining) preferred 

• Preference will be given to candidates with accounting and auditing experience 

• Familiarity with accounting software (Sage, Quicken) 

• Intermediate to Advanced skill with Microsoft Excel 

• Demonstrated analytical and problem solving abilities 

• Strong verbal and written communication skills 

• Superior organizational skills with emphasis on attention to details 

• Strong interpersonal skills to build positive working relationships with members and colleagues 

• Self-Starter; able to work independently while being part of a team 

• Ability to manage conflicting priorities and stressful situations with confidence 

• Ability to prioritize and meet deadlines 

• Must possess a valid Driver’s License as occasional travel throughout the province will be 

required 

• Ability to communicate in French would be considered an asset 

SALARY & BENEFITS: 
As covered by the NSTU Professional Services Staff Agreement. 
 
APPLICATIONS: 
Deadline for the receipt of applications is 4:00pm AST Thursday February 15, 2024.  Applications 
should be forwarded to: 



Human Resources 

Nova Scotia Teachers Union 

3106 Joseph Howe Drive 

Halifax, Nova Scotia 

B3L 4L7 

hr@nstu.ca 

 

NSTU Equity and Affirmative Action: The NSTU is committed to the promotion of equity and affirmative action.  

The NSTU welcomes applications from Indigenous People, African Nova Scotians and Other Racially Visible Persons, 

Persons with Disabilities and Women in occupations or positions where they are under-represented.  If you are a 

member of one of these equity groups, you are encouraged to self-identify on your application. 

 

AGENT FINANCIER 

Poste doté pour une période déterminée 
 

Le Nova Scotia Teachers Union (NSTU) accepte actuellement des candidatures pour le poste d’agent 
financier pour un contrat d’un an à compter du 1er juin 2024 (approximativement). Le candidat retenu 
aura de l’expérience en comptabilité générale et en audit.   
 
RESPONSABILITÉS : 
Le poste relève du directeur exécutif. Les responsabilités de l’agent financier comprennent, mais sans s’y 

limiter, les suivantes : 

• Préparer des états financiers 

• Apporter son aide aux dirigeants élus lors des réunions du conseil d’administration et des 

assemblées générales 

• Effectuer des examens internes pour les sections locales, les associations professionnelles et les 

conseils des représentants régionaux 

• Aider l’auditeur externe, au besoin 

• Préparer le budget 

• Mener des analyses spéciales, financières et de gestion internes  

• Offrir de la formation aux trésoriers 

QUALIFICATION PROFESSIONNELLE : 

Idéalement, le candidat retenu : 

• Détiendra de préférence un diplôme universitaire et le titre de CPA (ou sera en voie de l’obtenir) 

• Aura de préférence de l’expérience en comptabilité et en audit 

• Connaîtra des logiciels de comptabilité (Sage, Quicken) 

• Aura des aptitudes de niveau intermédiaire à avancé avec Microsoft Excel 

• Possédera des aptitudes manifestes à l’analyse et à la résolution de problèmes 

• Possédera d’excellentes aptitudes en communication écrite et verbale 

• Aura des compétences organisationnelles supérieures et fera preuve de minutie 

• Aura d’excellentes habiletés interpersonnelles pour établir des relations de travail positives avec 
les membres et les collègues 



• Sera capable de prendre des initiatives et de travailler seul tout en faisant partie d’une équipe 

• Pourra gérer des priorités conflictuelles et des situations stressantes en toute confiance 

• Sera capable d’établir l’ordre de priorité de ses tâches et de respecter les délais 

• Sera titulaire d’un permis de conduire valide, car des déplacements occasionnels dans toute la 

province seront nécessaires 

• Pourra communiquer en français, ce qui serait considéré comme un atout 

SALAIRE ET AVANTAGES SOCIAUX : 
Conformément à la Convention du personnel des services professionnels du NSTU 
 
PRÉSENTATION DES CANDIDATURES : 
La date limite pour la réception des candidatures est 16h00 HNA le jeudi 15 février 2024. Les 
candidatures doivent être envoyées à : 

Ressources humaines 

Nova Scotia Teachers Union 

3106, chemin Joseph Howe 

Halifax (Nouvelle-Écosse) 

B3L 4L7 

hr@nstu.ca 

 

Équité et mesures antidiscriminatoires du NSTU : Le NSTU s’engage à promouvoir l’équité et les mesures 

antidiscriminatoires. Le NSTU encourage les candidatures de membres de peuples autochtones, d’Afro-Néo-

Écossais et d’autres personnes de minorité raciale, de personnes handicapées et de femmes dans des professions ou 

à des postes où elles sont sous-représentées. Si vous êtes membre d’un de ces groupes revendiquant l’équité, nous 

vous encourageons à vous identifier comme tel dans votre candidature. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


